

# LA VESPA

FIBLARÀ QUAN LI CONVINGUI

NO TE SUSCRIPCIONS

SE VEN PEL CARRER

Redacció y Administració

Calle Sta. Ana, núm. 5

NO ES RETORNEN ELS

ORIGINALS

Per mes que LA VESPA se declara cantó independent en lo que's refereix a modos y costums de la premsa, amb la que tan se li endona quedarhi be com malament, es creu amb la obligació de quedar be amb la clientela o siga amb els seus lectors; per aixó al dirlos *que Deu els quart* els há de dir perquè els visita LA VESPA y perquè es diu VESPA y no es diu *Avella, Burinot, Mosquit* o altre nom semblant: sensillament el *Burinot* es massa antipàtic si es negre, y massa simpàtic si es ros, y nosaltres no volem ni l'una cosa ni l'alt.e, encar que pretenem esser les dues: simpatics als enemics. La Avella es massa dolça, sols fa mel y nosaltres també volem fer vinaigre quant convingui, y del fort del que fa llaga. El Mosquit ja'ns agradaba més, pero es massa conegut en aquesta terra y no faria efecte; per aixó havem triat LA VESPA qu'es un animaló que si no'l fan enfadar no pica, pero si l'arriuen a fer enfadar dona cada fiblada que deixa señal.

Ya ho sabeu, LA VESPA ve disposada a donar fiblades a tothom que no fili dret, y ay del que la fassi enfadar, no'l deixarà en pau per tots els dies de la seva vida.

Y qui no ens hagi entés que busqui qui li espliqui millor.

## Al Exmo. Sr. Gobernador Civil de esta Provincia

Exmo. Sr.: Segun noticias que tenemos se ha denunciado a V. E. por varios vecinos, que en esta Villa de Granollers se juega a los prohibidos de una manera escandalosa, hasta tal punto que en el establecimiento de bebidas que tiene el Tercer Teniente de Alcalde D. Carlos Puigrodón, hay a la vista y disposición del público una máquina TRAGA-PERRAS, que funciona todos los días; hemos de creer que esta máquina prohibida por la ley y por recientes disposiciones, funciona a sabiendas de la Autoridad local, pues nadie en la localidad ignora la existencia y el funcionamiento de la misma.

Tambien es público y notorio que otras casas de juego se dejan funcionar mediante el pago de determinadas cantidades, que tambien se exigen a las casas de prostitución y de las que es depositario el propio depositario del Ayuntamiento, destinándose todas ellas según parece al mantenimiento de los enfermos y pobres del Santo Hospital y Asilo de esta Villa.

De manera Exmo. Sr. que los pobres y enfermos del Santo Hospital y Asilo se alimentan de los beneficios de la prostitución y del vicio, mientras el Ayuntamiento que tiene consignadas en presupuesto 4000 pesetas para dicho

benéfico establecimiento, hace tres años no ha entregado cantidad alguna.

Tenga V. E. compasión de tantas madres como lloran la pérdida o la falta de salud de sus hijos, de tantas esposas e hijos que a causa del juego quedan sin pan en su hogar y prohíba con mano dura el juego, no permita por más tiempo que los pobres y enfermos de esta Villa coman sin necesidad el pan del vicio y de la crápula.

No permita que cuatro desahogados a nombre de una mal entendida filantropía—no caridad, que esta se avergonzaría de valerse de tales medios—dejen que la prostitución diezme a nuestra juventud y el juego lleve la miseria y la desesperación a muchos hogares antes felices y tranquilos.

## Desastre Administratiu

Segons noticias que corren de públic per nostra vila, l'Ajuntament de dos anys a n'aquesta part se atrassa de 30000 ptes. cada any y aixó deu ser vritat quan se sab que:

No cobran els metjes municipals.

No s'entrega la quantitat pessu-postada al Hospital-Asil.

No cobren els apotecaris.

S'atrassa amb l'Hisenda.

No paga lo que deuría a la Diputació.

No paga el lloguer de la casa dels mestres d'ensenyansa.

